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Edward Riedl (M) (ordförande revisionen) §91
Sofia Gustafsson (sekreterare)

Justeringens plats och tid

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Genom digital signering ,  2020-10-02  

Sofia Gustafsson

Roger Marklund (S), §§ 84-91, 96-104               Harriet Hedlund (S), §§ 
92-95, 105-108

Maria Lundqvist Brömster (L)               Veronika Kerr (KD)
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ÄRENDELISTA

§ 84 Sammanträdets öppnande
§ 85 Upprop
§ 86 Val av protokolljusterare samt tid och plats för justering
§ 87 Fastställande av föredragningslista
§ 88 Anmälan av interpellationer
§ 89 Anmälan av frågor
§ 90 Anmälan av motioner
§ 91 Revisorernas information till regionfullmäktige
§ 92 Interpellation nr 74-2019 Nedskärningar i cancervården
§ 93 Interpellation nr 1-2020. Är samverkan mellan region och kommunerna viktigt?
§ 94 Interpellation nr 2-2020. Varför väljer Socialdemokraterna att pausa 

folkhälsobidragen till frivilligorganisationer
§ 95 Interpellation nr 3-2020. Ska Bureå hälsocentral läggas ner
§ 96 Avveckling av den gemensamma kostnämnden med Lycksele kommun
§ 97 Utbetalning av partistöd 2021 samt redovisning av partistödets nyttjande 2019
§ 98 Sammanträdestider för regionfullmäktige 2021
§ 99 Motion nr 15-2019 från Nicklas Sandström (M) Kommunoption på FVIS
§ 100 Motion nr 16-2019 från Petter Nilsson (SD) mfl. Vaccinationsprogram mot HPV för 

pojkar
§ 101 Motion nr-19 2019 från Viktoria Sundin (M). Etablera ett nytt mer hållbart samarbete 

mellan hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och BUP
§ 102 Valärenden 2020
§ 103 Fråga 5-2020 Förändring av kostproduktionen vid Lycksele lasarett
§ 104 Handlingar för kännedom
§ 105 Interpellation nr 4-2020. Meddelarfrihet i Region Västerbotten?
§ 106 Interpellation nr 5-2020. Kömiljarden kortade köer i Västerbotten?
§ 107 Interpellation nr 6-2020. Konkurrens på lika villkor när underskott i tandvården skrivs 

av?
§ 108 Interpellation nr 7-2020 Varför slutar personalen i sjukvården?
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§ 84 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Roger Marklund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 85 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 86 Val av protokolljusterare samt tid och plats för justering

Beslut

Veronika Kerr (KD) och Maria Lundqvist Brömster (L) utses att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet. Justeringen sker digitalt fredag den 2 oktober 2020 kl 
9.00. 
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§ 87 Fastställande av föredragningslista
RS 92-2020

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Ordförande föreslår att ärende "Besvarande av frågor" läggs till dagordningen som 
punkt 18.

Beslut

Föredragningslistan fastställs med tillägg av ärende "Besvarande av frågor", som 
behandlas som punkt 18.
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§ 88 Anmälan av interpellationer
RS 93-2020

Sammanfattning

Inkomna interpellationer

Nr 14-2020 från Petter Nilsson (SD) ställd till regionstyrelsens ordförande. Sluta med 
Region Västerbotten på Grand Hôtel?
RS 216-2020

Nr 15-2020 från Nicklas Sandström (M) ställd till regionstyrelsens ordförande. Delar du 
revisionens kritik mot BUP?
RS 335-2020

Nr 16-2020 från Hans-Inge Smetana (KD) ställd till hälso-och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Varför ökar vår kostnad för hyrpersonal?
RS 339-2020

Nr 17-2020 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till hälso-och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Utrustning vid Öronmottagningen i Skellefteå och Lycksele.
RS 340-2020

IP nr 18-2020 från Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Carin Hasslow (L) 
och Hans-Inge Smetana (KD) ställd till regionråd Lise-Lotte Olsson. Blir 6 timmars 
arbetsdag med betalt för heltid verklighet nästa år?
RS 343-2020

IP nr 19-2020 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till hälso-och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Har våra KOL-patienter i Västerbotten en personcentrerad vård?
RS 345-2020

IP nr 20-2020 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Barnhälsovården i Region Västerbotten.
RS 346-2020

IP nr 21-2020 från Petter Nilsson (SD) ställd till regionstyrelsens ordförande. Leda 
genom exempel?
RS 358-2020

IP nr 22-2020 från Carin Hasslow (L) ställd till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. När blir hospice/palliativa platser en verklighet i Skellefteå?
RS 367-2020

IP nr 23-2020 från Carin Hasslow (L) ställd till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Hotad patientsäkerhet med flytt av ambulans.
RS 836-2020

IP nr 24-2020 från Nicklas Sandström (M) ställd till regionstyrelsens ordförande. Plan 
för att hantera vårdskulden.
RS 1195-2020
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IP nr 25-2020 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. En trygg ambulanssjukvård i Skellefteå och Västerbotten.
RS 1213-2020.

Information på sammanträdet

Ordförande informerar om att interpellationerna nr 73-2019 (RF § 5-2020) och 75-
2019 (RF § 5-2020) är återtagna av interpellanterna.

 

Beslut

Interpellationerna är anmälda.

Beslutsunderlag

 IP 14-2020
 IP 15-2020
 IP 16-2020
 IP 17-2020
 IP 18-2020
 IP 19-2020
 IP 20-2020
 IP 21-2020
 IP 22-2020
 IP 23-2020
 IP 24-2020
 IP 25-2020
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§ 89 Anmälan av frågor
RS 94-2020

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska frågor inges till sekreteraren eller 
ordföranden senast i anslutning till fullmäktiges öppnande.

Till dagens sammanträde har följande fråga inkommit:

Nr 5-2020 från Maria Lundqvist Brömster (L) till regionstyrelsens ordförande. 
Kostproduktionen vid Lycksele lasarett.
Dnr RS 1325-2020

Beslut

Fråga nr 5-2020 får ställas.
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§ 90 Anmälan av motioner
RS 95-2020

Sammanfattning

Inkomna motioner

Motion nr 29-2020 från Maria Kristofferson (C) Samverkan behöver stärkas mellan 
region Västerbotten och kommunerna!
RS 978-
2020                                                                                                                                 
                                       

Motion nr 30-2020 från Anton Bergström (M) Västerbotten som försöksregion för 
gårdsförsäljning
RS 1065-2020

Motion nr 31-2020 från Åsa Ågren Wikström (M) Utred effektiviseringspotential genom 
extern analys av verksamheten i Region Västerbotten
RS 1209-2020

Motion nr 32-2020 från Petter Nilsson m.fl. (SD) Återför ambulansenheten till 
Skellefteå
RS 1226-2020

Motion nr 33-2020 från andreas Löwenhöök (M) Tillgänglighetsmål för 
ambulansverksamheten i Västerbotten
RS 1279-2020

Motion nr 34 från Petter Nilsson m.fl. (SD) Regionen ska inte ge medel till Ibn Rushd
RS 1280-2020

Motion nr 35-2020 från Betty-Ann Nilsson (KD) gällande sömnapnéutredningar i 
Region Västerbotten
RS 1359-2020

Beslut

Motionerna anmäls.

Beslutsunderlag

 Motion 29-2020
 Motion 30-2020
 Motion 31-2020
 Motion 32-2020
 Motion 33-2020
 Motion 34-2020
 Motion nr 35-2020
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§ 91 Revisorernas information till regionfullmäktige

Sammanfattning

Ordförande i revisionen, Edward Riedl (M) informerar fullmäktige om aktuella 
händelser så som reviderad revisionsplan till följd av pandemin, inplanerade 
dialogmöten med driftsnämnderna samt planerade revisionsgranskningar.

Revisionen kommer bland annat att genomföra en granskning av samverkan av vård 
till äldre multisjuka tillsammans med revisorerna i Lycksele kommun.

Beslut

Informationen är delgiven.
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§ 92 Interpellation nr 74-2019 Nedskärningar i cancervården
RS 1670-2019

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Carin Hasslow(L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"När man lider av en livshotande sjukdom är de flesta människor beredda att åka långt 
för att få tillgång till den yppersta expertisen för att få rätt diagnos och operation eller 
behandling i det akuta skedet. I ett lugnare skede är däremot närhet och kontinuitet av 
stor betydelse.

I Västerbotten fanns för länge sedan Jubileumskliniken. Där byggde man upp den 
onkologiska verksamheten som finns idag och som utvecklats i hela länet till en 
mycket god cancervård.

Huvuddelen av verksamheten finns på NUS i Umeå men både i Skellefteå och 
Lycksele finns behandlingsenheter där patienter kan komma för att få 
cytostatikabehandling. Det handlar om tusentals behandlingar varje år.

Beslut togs i regionfullmäktige juni 2019 att besparingar skulle göras inom sjukvården 
och den onkologiska verksamheten i vår region, men inga politiska beslut är tagna på 
hur och var dessa neddragningar ska ske.

Frågor:

- På vilket sätt kommer cancervården att drabbas av nedskärningarna?

- Hur drabbar besparingarna den cancersjuka Västerbottningen?

- Kommer cytostatikabehandling att finnas på alla tre sjukhusen?"

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Under våren 2019 fick regiondirektören ett uppdrag av regionstyrelsen att ta fram en 
plan för hur regionen ska kunna komma tillrätta med det ekonomiska läget 
verksamheten befinner sig i. Åtgärdspaketet har tagits fram i samverkan med 
regionstyrelsens förvaltning, hälso- och sjukvårdsförvaltningen och regionala 
utvecklingsförvaltningen. Plan för hållbar ekonomi är en av utgångspunkterna i den 
regionplan och budget som beslutades av regionfullmäktige i juni.

Planen innehåller samlade kostnadsreduceringar på 565 miljoner kronor för regionen i 
sin helhet, där 200 miljoner kronor avser budgetreduceringar och en underskotts-
hantering på 365 miljoner kronor.

Plan för hållbar ekonomi avser perioden 2020-2022. I den regionplan som beslutats 
för perioden 2020-2023 framgår hur mycket av budgetreduktionen som faller på hälso- 
och sjukvårdsnämndens verksamheter avseende 2020. Detta har vidare inarbetats i 
den verksamhetsplan som hälso- och sjukvårdsnämnden fattade beslut om den 3 
oktober 2019.
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Cancercentrum i Region Västerbotten har fortsatt samma uppdrag som tidigare: ”att 
ge allmän och högspecialiserad onkologisk och hematologisk öppen- och slutenvård 
till patienter från länet och regionen. Verksamheten har ett länsansvar för palliativ 
medicin.

Den högspecialiserade regionvården, profilområdet strålbehandling samt 
hematologiska transplantationer utförs vid Nus. I uppdraget ingår att vara 
kunskapsstöd och konsulter till regionen. Uppdragen ska utföras i samarbete med 
andra enheter inom länet och i regionen och inkluderar uppgiften att bedriva god 
undervisning samt aktiv forskning.” Cytostatikabehandling kommer fortsatt ges vid 
länets tre sjukhus och sker likt tidigare i samarbete med kirurgenheter i Lycksele och 
Skellefteå.

Cancercentrum anpassar sina kostnader utifrån effektivisering, digitalisering och 
ökade vårdmöjligheter inom öppenvård "

Sedan, Carin Hasslow (L) två anföranden, Peter Olofsson (S) två anföranden och Kjell 
Bäckman (V) två anföranden, yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 93 Interpellation nr 1-2020. Är samverkan mellan region och 
kommunerna viktigt?
RS 75-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Nicklas Sandström (M), Ewa-May 
Karlsson (C), Carin Hasslow (L) och Hans-Inge Smetana (KD), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Ett av de viktigaste skälen till att en folkomröstning om sjukvården i inlandet kom till 
var socialdemokraternas syn på behovet av att Dorotea kommun och regionen skulle 
samverka i gemensamma lokaler. Därav så investeras det nu i nya lokaler kopplat till 
Bergvattengården i Dorotea.

Nu finns mer eller mindre framskridna planer i Bjurholm, Åsele, Storuman och 
Vilhelmina kring att flytta ut från gemensamma lokaler som de idag har med regionen. 
Det betyder alltså att de samverkansvinster som funnits därmed försvinner.

Allians för Västerbotten vill utifrån ovanstående ställa följande fråga till Peter Olofsson 
(S) Regionstyrelsens ordförande

- Hur ser du på den här utvecklingen?

- Kommer regionen att upphöra med någon verksamhet eller minska sina lokaler i 
någon av berörd kommun på grund av detta"

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Västerbottens läns landsting, Region Västerbotten och vissa uppgifter som tidigare 
hanterats av Länsstyrelsen fördes den 1 januari 2019 samman till en gemensam 
organisation; Region Västerbotten. Organisationsförändringen, liksom den 
demografiska utvecklingen och sjukvårdens nödvändiga omställning mot God och 
nära vård ställer krav på en ny struktur för samverkan mellan region och kommuner 
som ska förhålla sig till dessa nya förutsättningar.

Pågående projekt att ta fram en ny sådan samverkansstruktur är precis i sitt slutskede 
och ska efter sommaren implementeras hos parterna. Lokala samverkansavtal ska 
tecknas mellan regionen och respektive kommun. Den nya strukturen för samverkan 
har som mål att uppnå en större kontinuitet, en effektivare samverkansorganisation 
och kultur, en effektivare mötesstruktur samt att stärka relationerna mellan Region 
Västerbotten och länets kommuner där ingångsvärdet är att samverkan mellan 
regionen och kommunerna blir allt viktigare utifrån vård, hälsa och omsorg.

Vad gäller samverkan kring lokaler så har Region Västerbotten ett stort lokalbestånd 
och arbetar kontinuerligt med anpassningar av sina lokaler kopplat till 
verksamheternas behov. Det är för tidigt att säga om de i interpellationen nämnda 
kommunernas respektive planer att flytta ut från gemensamma lokaler kommer att 
påverka regionens verksamhet i dessa.

I södra Lappland har ett kartläggningsprojekt startat mellan regionen och 
kommunerna. Projektet syftar till att kartlägga vilka förutsättningar som varje enskild 
kommun har gällande samverkan med regionen."
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Sedan, Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Peter Olofsson (S) tre anföranden, 
Ewa-May Karlsson (C) och Maria Kristoffersson (C) yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 94 Interpellation nr 2-2020. Varför väljer Socialdemokraterna att 
pausa folkhälsobidragen till frivilligorganisationer
RS 116-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Petter Nilsson(SD), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Diskussionen rörande folkhälsobidragen drogs till sin spets under 2019, efter övriga 
partier prioriterat medel till organisationer som orimligen bör fått bidrag.

Moderaterna inkom med ett förslag om att då sluta med att betala ut folkhälsobidragen 
till frivilligorganisationer såsom tjej- och kvinnojourer, Hjärt- och lungsjukas 
länsförening, Diabetesförening m fl.

Responsen lät inte väntas på. Frivilligorganisationer agerade genom debattartiklar, där 
media märkligt nog klistrade på sverigedemokraterna att vi likt moderaterna skulle vilja 
ta bort bidragen till verkningsfulla ansökningar från frivilligorganisationer. I 
motionssvaret går följande motivering till avslagsyrkandet att utläsa: "Det arbete som 
kvinno- och tjejjourer gör för våldsutsatta är en viktig del i länets folkhälsoarbete. 
Region Västerbotten bör därför stötta detta på lämpligt sätt"

Nu  har emellertid majoriteten valt att pausa folkhälsobidraget från och med 2020. en 
hyfsat blygsam utgift, som kan rucka både frivilligorganisationernas verksamhet främst 
i form av kontinuitet, och förtroendet för ledande personer inom 
frivilligorganisationerna. Majoriteten förklarar pausandet med att man behöver göra 
omtag med de bidrag regionen ger ut. Bekymret är emellertid att inga andra bidrag är 
direkt relaterade till verksamheter som arbetar med folkhälsa. 

Vidare ser vi inga skäl att inte låta utbetalningar av folkhälsobidrag pågå under tiden 
man försöker hitta mer effektiva rutiner kring bidrag.
I dagsläget ligger uppdraget att effektivisera inom RUN, som mig veterligen endast har 
kulturbidrag som rimligen går att jämföra med folkhälsobidrag. vill understryka att 
dessa bidrag skiljer sig markant från varandra.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga Regionrådet Peter Olofsson (S) följande:

1. Varför vill majoriteten dra ned på folkhälsobidrag till tjej- och kvinnojourer?

2. Anser du att det är ansvarsfullt att pausa folkhälsobidragen?   "

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Region Västerbotten har sedan lång tid tillbaka gett bidrag till det lokala föreningslivet 
i länet i syfte att stödja och stimulera frivilliga organisationer som bedriver arbete som 
förstärker och/eller kompletterar Region Västerbottens mål och verksamhet. 
Folkhälsobidraget är inget föreningsbidrag utan ett aktivitetsbidrag.

Den senaste översynen av de olika föreningsbidragen gjordes 2007 inför bildandet av 
dåvarande kommunalförbundet Region Västerbotten. Det rådde då vissa otydligheter 
kring att föreningar kunde söka pengar inom olika delar av organisationen, ibland för 
snarlika ändamål. Syftet med översynen var att renodla de olika sätten att söka 
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bidrag, dvs liknande frågeställningar som också uppkom i samband med 
regionbildningen 2019.

I och med bildandet av Region Västerbotten kan föreningar söka bidrag från tre olika 
förvaltingar. Till exempel finns bidrag till undgomsdistriktsorganisationer och 
ungdomsbidrag inom regionala utvecklingsnämnden, bidrag till 
funktionshinderorganisationer inom hälso- och sjukvårdsnämnden och folkhälsobidrag 
och bidrag till pensionärsorganisationer inom regionstyrelsen. Bidragen har olika 
förutsättningar och riktlinjer och beslutas på olika nivåer inom respektive förvaltning. 
Det finns också vissa överlappningar mellan bidragen där flera föreningar kan söka 
medel från flera förvaltnignar, om än för något olika ändamål. 

Regionstyrelsen identifierade därför ett behov av en översyn av hanteringen av de 
bidrag som föreningar kan söka. Syftet var att skapa en enhetlig och effektiv hantering 
inom regionen. Det är rimligt att bidrag som liknar varandra men har olika målgrupp 
hanteras med ett liknande förfarande och att hanteringen av bidragen är tydlig, enkel 
och transparent gentemot föreningarna. Administrationen av bidragen har också på 
några av dessa punkter kritiserats av revisionen.

Regiondirektören fick i juni 2019 i uppdrag att genomföra översynen i samverkan med 
övriga förvaltningar. Ärendet kommer att behandlas i regionfullmäktige i november 
2020. I avvaktan på översynen tog styrelsen beslutet att för verksamhetsåret 2020 
pausa ansökningar och utbetalning av folkhälsobidragen. Regionstyrelsen har 
möjlighet att behandla enskilda ärenden och har i år tagit beslut om medel 
till  kvinnojouren. "

Sedan, Petter Nilsson (SD) fyra anföranden, Peter Olofsson(S) fyra 
anföranden, Andreas Löwenhöök (M) två anföranden, LiseLotte Olsson (V), Janeth 
Lundberg (S) två anföranden och Lars Forsgren (SD), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.

18 (42)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2020-09-22

Utdragsbestyrkande

§ 95 Interpellation nr 3-2020. Ska Bureå hälsocentral läggas ner
RS 118-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Andreas Löwenhöök (M), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Det är ett besvärligt läge för hälsocentralerna i Skellefteå. Detta rapporterade lokal 
media om i mitten av januari. Primärvården har överkostnader på ca 55 miljoner 
kronor. Brist på fasta läkare, höga kostnader för hyrläkare och ett större uppdrag för 
hälsocentralerna anges som några av orsakerna som lett fram till överkostnaderna. 
Det finns en nu arbetsgrupp i tjänstemannaorganisationen som jobbar med att få 
ordning på ekonomin. De ska bland annat se över hälsocentralerna kan samarbeta 
mer kring vissa delar av uppdraget.

En kort tid efter nyhetsrapporteringen har flera medarbetare från Bureås hälsocentral 
vänt sig till mig med oro för hälsocentralens framtid. Enligt de medarbetare som jag 
har talat med har personalen informerats om att Bureås hälsocentral ska läggas ner 
eller omvandlas till en filial under Ursviken/Skelleftehamns hälsocentral.

Bureås hälsocentral har vid flera tillfällen varit satt under utredning där regionens 
(tidigare landstingets) tjänstemän har tittat på nedläggning och/eller omvandling av 
hälsocentralen till en filial.

Med anledning av detta har jag följande frågor till Regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S):

- Utreder regionens tjänstemän en nedläggning och/eller filialbildning av Bureås 
hälsocentral?

- Finns det politiska planer på att lägga ner Bureås hälsocentral eller ombilda 
hälsocentralen till en filial?  "

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Under våren 2019 fick regiondirektören ett uppdrag av regionstyrelsen att ta fram en 
plan för hur regionen ska kunna komma tillrätta med det ekonomiska läget 
verksamheten befinner sig i.

Åtgärdspaketet har tagits fram i samverkan med regionstyrelsens förvaltning, hälso- 
och sjukvårdsförvaltningen och regionala utvecklingsförvaltningen. Plan för hållbar 
ekonomi är en av utgångspunkterna i den regionplan och budget som beslutades av 
regionfullmäktige i juni.

Planen innehåller samlade kostnadsreduceringar på 565 miljoner kronor för regionen i 
sin helhet, där 200 miljoner kronor avser budgetreduceringar och en underskotts-
hantering på 365 miljoner kronor.

Plan för hållbar ekonomi avser perioden 2020-2022. I den regionplan som beslutats 
för perioden 2020-2023 framgår hur mycket av budgetreduktionen som faller på hälso- 
och sjukvårdsnämndens verksamheter avseende 2020. Detta har vidare inarbetats i 
den verksamhetsplan som hälso- och sjukvårdsnämnden fattade beslut om den 3 
oktober 2019.
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Det ekonomiska resultatet för primärvården i Skellefteå 2019 har överlag ett 
underskott. Den enskilt största orsaken är hyrläkarkostnader på grund av bristen på 
fasta specialistläkare i allmänmedicin. Sedan en tid tillbaka är, inte bara 
hälsocentralen i Bureå, utan också Boliden, Kåge och Lövånger utan fast anställda 
läkare. Till samtliga verksamhetschefer finns ett tydligt uppdrag att minska 
hyrläkarkostnaderna men då det finns ett grundläggande problem att rekrytera 
specialistläkare i allmänmedicin till regionen utreds också andra alternativ. Inom 
projektet DUGA görs en översyn av chefsstruktur och hur samarbete hälsocentraler 
emellan kan utvecklas. Inom projektet ”Västerbotten utan gränser” testas digitala 
arbetssätt med avsikt att lösa läkaruppgifter via distansteknik. Vidare utreds hur 
hälsocentralernas uppdrag kan lösas med läkare på plats färre dagar. Utredningarna 
är ännu så länge på tjänstemannanivå och det finns ännu inget förslag framlagt till den 
politiska nivån.

Regionen arbetar i nära samverkan med Skellefteå kommun för att följa den 
kommunal framtida bostadsplaneringen."

Sedan, Andreas Löwenhöök (M) två anföranden, Anna-Lena Danielsson(S)  två 
anföranden och Jonas Karlberg (V) två anföranden, yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 96 Avveckling av den gemensamma kostnämnden med Lycksele 
kommun
RS 985-2020

Sammanfattning

Region Västerbotten och Lycksele kommun har sedan 1 januari 2008 en gemensam 
kostnämnd för samverkan inom måltidsverksamheten. Kostnämnden ingår i 
kommunens organisation. Lycksele kommun har driftansvaret för verksamheten och 
produktionen är förlagd till Lycksele lasarett.

Lycksele kommun har genomfört en utredning av kostverksamheten som mynnat ut i 
beslutet att ta hem all produktion av mat till de egna köken. Samverkansavtalet mellan 
Lycksele kommun och region Västerbotten är därmed uppsagt av kommunen och 
upphör 31 december 2020.

I och med att kostenheten beslutar ta hem all produktion av mat till de egna köken, 
upphör behovet av gemensam nämnd. Eftersom samverkansavtalet är uppsagt 
upphör den gemensamma kostnämnden vid årsskiftet 20/21 och regionens politiska 
representanters uppdrag upphör därmed.

Beslut om fortsatt kostdistributionen vid Lycksele lasarett hanteras som separat 
ärende i regionstyrelsen i december 2020.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Den gemensamma Kostnämnden avvecklas vid årsskiftet 2020/2021 och därmed 
upphör även de förtroendevaldas uppdrag.

Överläggning och förslag till beslut på sammanträdet

Vid överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S).

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med regionstyrelsens förslag, 
vilket fullmäktige bifaller.

Beslut

Den gemensamma Kostnämnden avvecklas vid årsskiftet 2020/2021 och därmed 
upphör även de förtroendevaldas uppdrag.

Beslutsunderlag

 §169  Avveckling av den gemensamma kostnämnden med Lycksele kommun
 Tjänsteskrivelse Avveckling av kostnämnden
 Kostnämnden protokollsutdrag § 27, Förslag till avveckling av Kostnämnden
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§ 97 Utbetalning av partistöd 2021 samt redovisning av partistödets 
nyttjande 2019
RS 447-2020

Sammanfattning

Enligt 4 kap. 29 § kommunallagen får kommuner och landsting ge ekonomiskt bidrag 
och annat stöd till politiska partier som är representerade i fullmäktige. Partistödet 
syftar till att stärka partiernas ställning i den lokala demokratin och ska användas för 
det lokala partiarbetet som riktar sig till länsinvånarna.

Parti som erhåller mandatstöd enligt ovan ska lämna skriftlig redovisning och 
granskningsrapport som visar att partistödet använts för sitt avsedda ändamål. 
Redovisningen ska gälla perioden
1 januari – 31 december och lämnas till fullmäktige senast sex månader efter 
räkenskapsårets utgång. (4 kap. 31 §, andra stycket, kommunallagen). Mandatstöd 
betalas inte ut till parti som inte lämnat sådan redovisning. I enlighet med 
kommunallagen ska fullmäktige årligen, vid sitt möte i september eller vid därefter 
närmast följande sammanträde, fatta beslut om kommande års utbetalning av 
partistöd.

Samtliga partier har inkommit med sina redovisningar av föregående års nyttjande av 
partistöd.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Region Västerbotten betalar ut partistöd enligt 2020 års nivå (mandatstöd 136 
329 kr/mandat), uppräknat med LPI för 2021 enligt följande fördelning:

Arbetarpartiet Socialdemokraterna, 26 mandat
Moderata Samlingspartiet, 10 mandat
Vänsterpartiet, 10 mandat:
Centerpartiet, 8 mandat
Liberalerna, 6 mandat
Sverigedemokraterna, 5 mandat
Kristdemokraterna, 4 mandat
Miljöpartiet de gröna, 2 mandat

Partistödet delas upp och utbetalas två gånger per år, i januari och juli 2021.

Beslut

Region Västerbotten betalar ut partistöd enligt 2020 års nivå (mandatstöd 136 
329 kr/mandat), uppräknat med LPI för 2021 enligt följande fördelning:

Arbetarpartiet Socialdemokraterna, 26 mandat
Moderata Samlingspartiet, 10 mandat
Vänsterpartiet, 10 mandat:
Centerpartiet, 8 mandat
Liberalerna, 6 mandat
Sverigedemokraterna, 5 mandat
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Kristdemokraterna, 4 mandat
Miljöpartiet de gröna, 2 mandat

Partistödet delas upp och utbetalas två gånger per år, i januari och juli 2021.

Beslutsunderlag

 §170  Utbetalning av partistöd 2021 samt redovisning av partistödets 
nyttjande 2019

 Kristdemokraterna (KD). Redovisning av partistödets nyttjande 2019
 Centerpartiet Västerbotten (C). Redovisning av partistöd 2019
 Vänsterpartiet Västerbotten (V). Redovisning av partistöd 2019
 Socialdemokraterna (S). Redovisning av partistödets nyttjande 2019
 Sverigedemokraterna (SD), redovisning av partistödets nyttjande år 2019
 Moderaterna (M), redovisning av partistödets nyttjande år 2019
 Liberalerna (L), redovisning av partistödets nyttjande år 2019
 Miljöpartiet (MP), redovisning av partistödets nyttjande år 209
 Miljöpartiet (MP), Granskningsrapport partistöd 2019
 Tjänsteskrivelse Utbetalning av partistöd 2021 samt redovisning av 

partistödets nyttjande 2019
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§ 98 Sammanträdestider för regionfullmäktige 2021
RS 1105-2020

Sammanfattning

Enligt kommunallagen 5 kap, 12 och 13 §, ska fullmäktige årligen besluta om när 
ordinarie sammanträden ska hållas. Förslag till sammanträdestider för 2021 har 
upprättats.

Fullmäktiges sammanträden tillkännages på regionens anslagstavla minst en vecka 
före sammanträdesdagen

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Regionfullmäktige sammanträder under 2021 enligt följande:

23 februari
27-28 april
22-23 juni
21 september
16-17 november

Gruppmöten äger rum den 22 februari, 26 april, 21 juni, 20 september, 15 november.

Beslut

Regionfullmäktige sammanträder under 2021 enligt följande:

23 februari
27-28 april
22-23 juni
21 september
16-17 november

Gruppmöten äger rum den 22 februari, 26 april, 21 juni, 20 september, 15 november.

Beslutsunderlag

 §171  Sammanträdestider för regionfullmäktige 2021
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§ 99 Motion nr 15-2019 från Nicklas Sandström (M) Kommunoption på 
FVIS
RS 721-2019

Sammanfattning

Nicklas Sandström (M) har till regionfullmäktige anmält motionen Kommunoption på 
FVIS. I motionen föreslås att regionen undersöker möjligheten att erbjuda länets 
kommuner en option för att köpa in sig på en ändamålsenlig modul till regionens nya 
vårdinformationssystem.

Motionsyttrande har upprättats som beskriver förutsättningarna för kommunernas 
deltagande. Motionen föreslås avslås med hänvisning till att regelverket kräver att 
kommunerna själva deltagit i upphandlingen. För att ha det hade det krävts att 
kommunerna hade ingått i upphandlingen som organisationer (lämnat fullmakter) och 
tecknat egna avtal på samma sätt som optionspartners.

Regionernas nyttjanderätt omfattar dock användare hos kommunen vid 
vårdövergångar, vilket beskrivs närmare i den del av upphandlingen som benämns 
som specialområde SIP/SPU och som står för Samordnad individuell Plan.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås

Överläggning och förslag till beslut på sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Peter 
Olofsson (S) två anföranden, Petter Nilsson (SD) och Betty-Ann Nilsson (KD).

Nicklas Sandström (M), med stöd av Betty-Ann Nilsson (KD, yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S),  med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag.

Beslut

Motionen avslås.

Reservation

Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Anna-Karin 
Nilsson (M), Elin Söderberg Segerstedt (M), Veronika Kerr (KD) och Betty-Ann Nilsson 
(KD) reserverar sig till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 §172  Motion nr 15-2019 från Nicklas Sandström (M) Kommunoption på FVIS
 Kommunoption på FVIS
 Motion nr 15-2019 från Nicklas Sandström (M). Kommunoption på FVIS.
 RS 721-2019 Motion nr 15-2019 från Nicklas Sandström (M). Kommunoption 

på FVIS
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§ 100 Motion nr 16-2019 från Petter Nilsson (SD) mfl. 
Vaccinationsprogram mot HPV för pojkar
RS 737-2019

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD), Katrin Larsson (SD) och Thomas Palmgren (SD) har till 
fullmäktige anmält motionen Vaccinationsprogram mot HPV för pojkar. I motionen 
beskriver de att vaccination mot HPV för flickor ingår i det nationella 
vaccinationsprogrammet men att pojkar själva får bekosta vaccinationen. I motionen 
föreslås att Region Västerbotten inför ett eget HPV-vaccinationsprogram.

Förslag tillmotionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att regeringen vid 
budgetbeslutet i september 2019, beslutat att HPV vaccination av pojkar kommer att 
ingå i det nationella barnvaccinationsprogrammet med start hösten 2020.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Motionen anses besvarad.

Överläggning och förslag till beslut på sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Anna-Lena Danielsson (S), Jens 
Wennberg, Kjell Bäckman (L) och Ewa-May Karlsson (C).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Jens Wennberg (L), Kjell Bäckman (V) och Ewa-May 
Karlsson (C), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag, vilket 
fullmäktige bifaller.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Beslutsunderlag

 §173  Motion nr 16-2019 från Petter Nilsson (SD) mfl. Vaccinationsprogram 
mot HPV för pojkar

 Motion nr 16-2019. Vaccinationsprogram mot HPV för pojkar
 Motion nr 16-2019 från Petter Nilsson, Linda Strandberg, Thomas Palmblad 

och Katrin, Larsson (SD). Vaccinationsprogram mot HPV för pojkar
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§ 101 Motion nr-19 2019 från Viktoria Sundin (M). Etablera ett nytt mer 
hållbart samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, 
habiliteringen och BUP
RS 976-2019

Sammanfattning

Viktoria Sundin (M) har till regionfullmäktige anmält motionen "Etablera ett nytt mer 
hållbart samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och BUP". I 
motionen föreslås att regionen utreder möjligheten att etablera ett nytt mer hållbart 
samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och BUP.

Förslag till motionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att regionen har ett 
etablerat samarbete mellan berörda parter, genom bland annat HLT (Hälsa, lärande, 
trygghet) som funnits inom regionen sedan 2012.

Hälso- och sjukvårdsnämnden har den 19 februari 2020, § 12, föreslagit att motionen 
ska anses besvarad.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning och förslag till beslut på sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Viktoria Sundin (M) tre anföranden, Anna-Lena 
Danielsson (S), tre anföranden,  Emma Lindqvist (MP) två anföranden,  Veronika Kerr 
(KD), Jonas Karlberg (V), Maria L Brömster (L) två anföranden, Janeth Lundberg 
(KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Maria Kristoffersson (C), Kjell Bäckman (V), Petter 
Nilsson (SD) och Lars Bäckström (C).

Viktoria Sundin (M), med stöd av Veronika Kerr (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD), 
yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), Maria L Brömster (L), 
Janeth Lundberg (S), Maria Kristofersson (C), Lars Bäckström (C) och  Emma 
Lindqvist (MP), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag.

Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång:

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag

Nej-röst för bifall till motionen.

Omröstningsresultat
Med 29 ja-röster och 7 nej-röster, finner ordförande att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag. (omröstningen framgår av bilaga till protokollet).
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Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservation

Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Anna-Karin 
Nilsson (M), Elin Söderberg Segerstedt (M), Veronika Kerr (KD) och Betty-Ann Nilsson 
(KD) reserverar sig till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §174  Motion nr-19 2019 från Viktoria Sundin (M). Etablera ett nytt mer 
hållbart samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och 
BUP

 Etablera ett nytt mer hållbart samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, 
habiliteringen och BUP

 Motion nr-19 2019 från Viktoria Sundin (M). Etablera ett nytt mer hållbart 
samarbete mellan hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och BUP
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Voteringslista

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2020-09-22

Voteringslista: § 101

Ärende: Motion nr-19 2019 från Viktoria Sundin (M). Etablera ett nytt mer hållbart samarbete mellan 
hälsocentralerna, elevhälsan, habiliteringen och BUP, RS 976-2019

Voteringslist(or)

Omröstning

Ledamot Ja Nej Avstår
Roger Marklund (S), ordförande X
Harriet Hedlund (S), vice ordförande X
Jens Wennberg (L), 2:e vice ordförande X
Peter Olofsson (S), ledamot X
Liselotte Olsson (V), ledamot X
Emma Lindqvist (MP), ledamot X
Nicklas Sandström (M), ledamot X
Petter Nilsson (SD), ledamot X
Carin Hasslow (L), ledamot X
Ewa-May Karlsson (C), ledamot X
Anna-Lena Danielsson (S), ledamot X
Maria Kristoffersson (C), ledamot X
Urban Lindström (S), ledamot X
Betty-Ann Nilsson (KD), ledamot X
Susanne Dufvenberg (S), ledamot X
Andreas Löwenhöök (M), ledamot X
Janeth Lundberg (S), ledamot X
Kenneth Andersson (S), ledamot X
Elin Segerstedt Söderberg (M), ledamot X
Nina Björby (S), ledamot X
Jonas Karlberg (V), ledamot X
Håkan Andersson (C), ledamot X
Linda Strandberg (SD), ledamot X
Viktoria Sundin (M), ledamot X
Lars Bäckström (C), ledamot X
Alejandro Caviedes (S), ledamot X
Anna-Karin Nilsson (M), ledamot X
Per-Erik Lundmark (S), ledamot X
Katarina Jonsson (S), ledamot X
Lilian W Nilsson (V), ledamot X
Maria Lundqvist Brömster (L), ledamot X
Mahmoud Alturk (S), ledamot X
Margaretha Löfgren (V), ersättare X
Veronica Kerr (KD), ersättare X
Kjell Bäckman (V), ersättare X
Lars Forsgren (SD), ledamot X
Resultat 29 7 0
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§ 102 Valärenden 2020
RS 47-2020

Sammanfattning

Valberedningen har inför fullmäktiges sammanträde lämnat ett valbetänkande med 
inkomna avsägelser samt förslag till fyllnadsval enligt följande;

Entlediganden

Suzanne Sellin (S), Vilhelmina, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i styrelsen för Västerbottensteatern AB.

Erik Vikström (S) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för övre Norrland.

Valter Stenmark (-) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sina uppdrag som 
ersättare i Skellefteå Museums Stiftelse och aktiebolag.

Kajsa Olofsson (S) Storuman, har entledigats från sitt uppdrag som nämndeman i 
förvaltningsrätten.

Fyllnadsval

Ersättare i styrelsen för Västerbottensteatern, istället för Suzanne Sellin (S);

Laila Axelsson Jonsson (S)
Nybyggarevägen 19
921 46 Lycksele

Nämndeman i Hovrätten för övre Norrland, istället för Erik Vikström (S);

Isabelle Norlund (S)
Vänskapsgatan 3 E
932 36 Ursviken

Ersättare i Skellefteå Museums stiftelse och aktiebolag, istället för Valter Stenmark (-);
Förslag från Västerbottens Norra Fornminnesförenings styrelse

Bo Bergström (-)
Backabrovägen 8
931 42 Skellefteå

Förslag till beslut

Valberedningen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsvall godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsvall godkänns.
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Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför regionfullmäktige den 22 september 2020
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§ 103 Fråga 5-2020 Förändring av kostproduktionen vid Lycksele 
lasarett
RS 1354-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige har (§ 89 -2020) medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en fråga till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med följande lydelse:

"Det har kommit till min kännedom att kostproduktionen vid Lycksele lasarett kommer 
att genomgå en förändring då samverkansavtalet mellan Lycksele kommun och 
Region Västerbotten kommer att upphöra 2020-12-31. Med anledning av detta ställer 
jag följande fråga till regionrådet:

Kommer planen inför denna förändring att hanteras på politisk nivå?"

Svaret som ges har följande lydelse:

"Frågan om kostdistributionen vid Lycksele lasarett kommer att beslutas 
politiskt.´Regionstyrelsen beslutade i augusti att uppdra till regiondirektören att utreda 
olika alternativ för att sedan återkomma med förslag till beslut till regionstyrelsens 
sammanträde i december."

Sedan Maria Lundqvist Brömster (L) tre anföranden och Peter Olofsson (S) två 
anföranden, yttrat sig förklaras frågan besvarad.

Beslutsunderlag

 Fråga nr 5-2020 till regionråd Peter Olofsson - Kommer planen inför förändring 
kostproduktionen Lycksele lasarett att hanteras på politisk nivå?
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§ 104 Handlingar för kännedom

Sammanfattning

Till fullmäktiges sammanträde har ett antal handlingar inkommit i enlighet med 
bifogade underlag.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Yttrande granskning år 2019 av regionstyrelsen
 Yttrande gällande granskning av årsredovisning 2019
 Yttrande över granskningsrapport Tillämpning av delegationsordningar år 2019
 Yttrande över revisionsgranskning Uppföljande granskning av 

investeringsprocessen år 2019
 Yttrande över granskningsrapport angående förvaltningen av stiftelser och 

fonder
 Länsstyrelsen Västerbotten. Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige
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§ 105 Interpellation nr 4-2020. Meddelarfrihet i Region Västerbotten?
RS 122-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Nicklas Sandström (M), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"I media (SVT 21/1) uppmärksammas kritik från Vårdförbundet mot ledningen på en 
sjukhuset avdelningar för att brutit mot det grundlagsskyddande meddelarfrihet. Det är 
mycket allvarligt om det stämmer. Det finns sedan tidigare en debatt om tysthetskultur 
inom offentlig sektor där ibland Region Västerbotten. Därför är anklagelserna extra 
allvarliga.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S):

- Anser du att den grundlagsskyddande meddelarfriheten är viktig att den följs inom 
Region Västerbotten?

- Anser du att ett system för visselblåsare skulle kunna underlätta att bryta bilden av 
en tysthetskultur inom Region Västerbotten? "

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Det är naturligtvis mycket viktigt att den grundlagsskyddade meddelarfriheten 
respekteras och att våra medarbetare känner sig trygga med att ta upp 
missförhållanden via media.

Sedan medias granskning #tystnaden har riktlinjen ”kontakter med nyhetsmedia” 
uppdaterats och tydliggjorts. Frågan har belysts i olika chefsforum, tas upp i alla 
chefsutbildningar och i chefskanalen på intranätet. Särskild information riktad till alla 
medarbetare finns på intranätets startsida. En utbildningsfilm har tagits fram som 
syftar till att både utbilda och att hålla dialogen levande.

Regionens HR direktör har hållit workshop med central samverkansgrupp samt 
respektive förvaltnings samverkansgrupp kopplat till begreppet ”tystnadskultur”.

Syfte med workshopen är att öka kunskapen om vilka faktorer som bidrar till känslan 
hos medarbetare att man inte vågar framföra sina åsikter, både internt och externt. 
Syftet är också att ha dialog med de centralt fackliga vad vi tillsammans som 
arbetsgivare och fackliga kan göra för att förhindra att denna upplevelse finns. Fortsatt 
dialog sker som en del i den kontinuerliga uppföljningen av arbetsmiljöarbetet inom 
regionen, som görs i den centrala skyddskommittén samt förvaltningarnas 
skyddskommitté.

Det här är åtgärder som ska vara långsiktiga och återkommande i dialogen med 
chefer och medarbetare och är det viktigaste arbetet för att bryta upplevelsen av 
tystnadskultur. Alla medarbetare ska känna sig trygga att ta upp missförhållanden 
med sin närmaste chef, det är en sådan organisationskultur vi eftersträvar. 
Arbetstagarorganisationerna spelar också en viktig roll i att stötta sina medlemmar när 
missförhållanden på arbetsplatsen tas upp.
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Vidare instämmer regionen i statens offentliga utredning om ökad trygghet för 
visselblåsare (SOU 2020:38), att det är viktigt med en tydlig och gemensam 
lagstiftning för att skydda visselblåsare från repressalier. Skyddet finns i våra 
grundlagar, offentlighetsrättsliga och arbetsrättsliga lagar.

Bedömningen är att det långsiktigt är mer framgångsrikt att fortsätta det arbete som 
påbörjats än att bygga upp en särskild organisation för visselblåsare, något som 
handlar om extern part i form av upphandlad konsulttjänst. "

Sedan, Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Peter Olofsson (S) tre 
anföranden, Alejandro Caviedes (S) två anföranden, Andreas Löwenhöök (M), Lilian 
Nilsson (V), Emma Lindqvist (MP) och Håkan Andersson (C), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad.
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§ 106 Interpellation nr 5-2020. Kömiljarden kortade köer i Västerbotten?
RS 130-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Nicklas Sandström (M), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Region Västerbotten ser ut att få ta del av cirka 82 miljoner kronor från kömiljarden 
föregående år. Välbehövliga resurser för att minska det stora underskottet för år 2019. 
Det var en del av de satsningar som återfanns i M/KD budgeten för år 2019. Det fanns 
ingen kömiljard i regeringens övergångsbudget. Ingen M/KD-budget – ingen kömiljard.

Det var synd att den socialdemokratiskt ledda regeringen avskaffade kömiljarden när 
den tillträdde hösten 2014. Sedan dess har vårdköerna mer än fördubblats inom 
specialistvården. 

Nu kom en ny och uppdaterad kömiljard på plats och den verkar ha gett stor effekt i 
Västerbotten. Från att köerna legat bland de sämsta i Sverige så på bara tre månader 
då kömiljarden kom på plats så förbättrades situationen kraftigt. De ekonomiska 
incitamenten från kömiljarden verkar ha fungerat precis som det var tänkt.

Under flera år har den politiska majoriteten försvarat de långa vårdköerna med att 
man har ett långsiktigt arbete. Så kan mycket väl ha skett men inte givit några resultat 
med kortare köer. Plötsligt när kömiljarden kom på plats kom det resultat. 
Besynnerligt.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S):

- Anser du nu att kömiljarden är en välfungerande reform?
- Delar du regionens förvaltning uppfattning att kömiljarden inte gett några 
undanträngningseffekter?
- Pågår det arbete kopplat till kömiljarden med att fortsätta att korta köer under år 
2020?  "

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"Till skillnad mot den kömiljard som fanns 2009 till 2014 fördelas förra årets och årets 
statsbidrag utifrån förbättringar av regionens tillgänglighet i jämförelse med egna 
resultat föregående år vilket är mer rättvist än den tidigare kömiljarden där det var en 
fast gräns för resultatnivån. Den tidigare modellen resulterade i att landsting med 
redan god tillgänglighet blev tilldelade statsbidrag.

Den nya uppdaterade kömiljarden för 2019 delades ut baserat på resultatet för tre 
månader, september, oktober och november. Några undanträngningseffekter har inte 
noterats under den korta tiden, varken på nationell nivå eller lokalt i regionen.

Hälso- och sjukvårdsledningen startade före årsskiftet planering av aktiviteter för att 
fortsätta arbetet med att förbättra tillgängligheten till vård för västerbottningen och 
regionpatienter. Aktiviteterna består både av förbättrade rutiner för till exempel 
väntelistor, extra insatser i form av kvällsmottagningar och helgoperationer samt 
fortsatt förbättrat nyttjande av länslasaretten för att frigöra tider vid Nus för högre 

37 (42)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2020-09-22

Utdragsbestyrkande

medicinskt prioriterade patienter samt införandet av produktions- och 
kapacitetsstyrning även på operationsavdelningarna.

Regionmajoriteten lägger stor vikt vid att följa upp och motverka att 
underträngningseffekter sker, vilket var fallet vid den tidigare utformningen av 
kömiljarden. "

Sedan, Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Jonas Karlberg (V) och Ewa-May Karlsson (C), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad.
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§ 107 Interpellation nr 6-2020. Konkurrens på lika villkor när underskott 
i tandvården skrivs av?
RS 139-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Nicklas Sandström (M), får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Region Västerbotten tandvård som drivs i egen regi gör ett underskott på 23,8 
miljoner kronor. Under år 2019 skrevs underskottet för den eget drivna tandvården av 
för år 2018 utan att någon kompensation skedde till de privata aktörerna.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S):

- Kommer regionens tandvård i egenregi få sina underskott avskrivna även för år 
2019?

- Om så anser du att det är konkurrensneutralt mot den privata aktörer i tandvården? "

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

"På uppdrag av regionstyrelsen genomfördes under våren 2019 en utredning kring 
resultathantering inom primärvård och tandvård. Utredningen belyste juridiska, 
ekonomiska och verksamhetsmässiga aspekter. Det finns legala skillnader utifrån vad 
som särskilt gäller för verksamheter som bedrivs i kommunal eller 
landstingskommunal regi: sistahandsansvaret, offentlighetsprincipen, arkivlagen och 
laglighetsprövning, lokaliseringsprincipen och förbud att erbjuda och sälja tjänster.

Några exempel på andra olikheter som påverkar tandvårdens egenregi i Västerbotten 
är att den:
- Förväntas vara etablerad i samtliga länets kommuner
- Ansvarar för jourverksamhet 24 tim/dygn lördag-söndag i Lycksele, Skellefteå och 
Umeå
- Ansvarar för studierektorfunktion
- Ansvarar för handledning av nya tandläkare innan de är klara/anställningsbara (2-3 
år)
- Svarar för verksamhetsförlagd utbildning (VFU) för tandhygienister och administrerar 
detta själva

I övriga regioner är det en stor majoritet som inte kompenserar privata leverantörer. 19 
regioner kompenserar inte privata leverantörer alls. Med anledning av den 
kammarrättsdom som var aktuell för en tid sedan har några regioner förändrat sina 
riktlinjer från att ha kompenserat leverantörer, till att upphöra med detta.

Utredningens slutsatser var att det är svårt att finna stöd i lagstiftning, förarbeten eller 
praxis för att betrakta egenregin som leverantör. Däremot ska alla utförare ha samma 
uppdrag, villkor och ersättning oavsett regiform, för att säkra konkurrensneutralitet.

Det finns stöd i lagstiftningen för att inte betrakta egenregin som leverantör. Region 
Västerbotten kännetecknas av den kommunala särarten att vara både huvudman och 
utförare, vilket talar emot att alla utförare ska betraktas som leverantörer. "
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Sedan, Nicklas Sandström (M) fyra anföranden och Peter 
Olofsson(S) fyra anföranden, Alejandro Caviedes (S), två anföranden, Jonas Karlberg 
(V) och Veronika Kerr (KD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 108 Interpellation nr 7-2020 Varför slutar personalen i sjukvården?
RS 142-2020

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 5-2020) har medgett att Carin Hasslow (L), får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

" Utan personal har vi ingen vård!
Bertil 73 år berättar…”Jag fick en fantastisk vård. Träffade de där som man brukar 
kalla änglar som tog hand om mig. Det var kunniga och engagerade. Jag fick 
verkligen hjälp när jag var som sjukast.” Precis så, vi har en fantastisk personal… Men 
det där andra. Det där som inte fungerar. Det som gör att personalen inte stannar. Det 
som gör att sjuksköterskor och läkare inte får gå den fortbildning som skulle behövas. 
Det som gör att det är alldeles för hög arbetsbelastning. Det som gör att man inte får 
den handledning man ska ha…

Sjukvården är en kunskapsbaserad organisation, metoder och behandlingar ska 
baseras på god evidens.

Hösten har varit särskilt tuff på Mava – medicinska akutvårdsavdelningen på NUS 
med konstant fler patienter än antalet vårdplatser. Åtta sjuksköterskor har slutade och 
då blev situationen för ansträngd och ledningen tog beslutet att dra ner från 24 platser 
till 18 platser för att inte belasta personalen som är kvar.

Detta är ett scenario som finns på många platser/avdelningar/kliniker i regionen. 
Vårdplatser kan inte hållas öppna på grund av brist på personal, på grund av att 
personalen slutar.

Mina frågor…

- Hur ser det långsiktiga arbetsmiljöarbetet ut för att behålla personalen?
- Hur ser handledningen för nyutbildade sjuksköterskor ut?
- Ges det möjlighet till regelbundet återkommande fortbildning för alla 
personalkategorier?
- Vad gör du för att ytterligare vårdplatsreduktioner ej ska genomföras på grund av 
personalbrist."

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;

" För att behålla våra medarbetare och skapa förutsättningar för ett hållbart yrkesliv 
arbetar regionen för en god arbetsmiljö inom våra verksamheter. Här arbetar vi för att 
hitta funktionella och systematiserade arbetssätt för praktisk tillämpning av hållbara 
arbetsmiljöförbättringar, så att vi stärker våra chefer att tillsammans med medarbetare 
bygga en arbetsmiljö som främjar hälsa och utveckling. En viktig del är det årliga 
medarbetarsamtalet där den individuella kompetensutvecklingsplanen ingår.

Verksamheten som interpellanten hänvisar till som exempel har valt att tillfälligt göra 
en minskning av vårdplatser för att komma till rätta med en ansträngd arbetsmiljö. 
Viktigt i sammanhanget är också att påpeka att majoriteten av de sjuksköterskor som 
slutat vid nämnd verksamhet inte gjort det med hänvisning till arbetsmiljö utan av 
andra omständigheter.
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Regionen är en lärande organisation och fortbildning för vårdens medarbetare är 
viktigt. Som medarbetare inom regionen ges exempelvis möjlighet till olika interna 
utbildningar och kurser, både fysiska och digitala via lärplattformen ”Lärande 
landsting”. Utöver det finns möjligheten att erbjuda studieledighet med bibehållen lön 
alternativt utbildningsbidrag som en kompetensutvecklingsåtgärd inom vissa 
specialistområden där det saknas kompetens. 

Under 2019 fattades beslut om att regionen ska införa ett introduktionsår för 
nyanställda sjuksköterskor. Målsättningen med införandet är att stärka och trygga dem 
i sin yrkesroll, bidra till hög patientsäkerhet samt öka graden av hälsa hos 
sjuksköterskor. Genom att systematiskt utveckla, testa och implementera ett 
introduktionsprogram på övergripande och lokal nivå vill regionen skapa attraktivare 
arbetsplatser och bidra till att sjuksköterskor trivs och utvecklas hos oss. Första 
gruppen sjuksköterskor på 83 individer påbörjade introduktionsprogrammet under 
höstterminen 2020. Nästa startomgång blir i februari 2021. "

Sedan, Carin Hasslow (L) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två anföranden, 
Kjell Bäckman (V) och Betty-Ann Nilsson (KD) yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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